
 
Αθήνα, 24 Ιουλίου 2023   

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

-Εξωτερικών 

-Δικαιοσύνης 

Θέμα: «Κατασκοπικό λογισμικό PREDATOR»  

Στις 20/7 η  Αρχή Προστασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα, εξέδωσε 
ανακοίνωση αναφορικά με τα αποτελέσματα έρευνας την οποία διεξήγαγε στα 
πλαίσια των αρμοδιοτήτων της σε σχέση με δραστηριότητες εγκατάστασης και 
χρήσης κατασκοπευτικού λογισμικού στην Ελλάδα, ιδίως σε σχέση με το 
λογισμικό παρακολούθησης που αναφέρεται ως «Predator».  

Όπως προκύπτει από την ανακοίνωση, η Αρχή διαπίστωσε πολυάριθμες (άνω 
των 350) απόπειρες εγκατάστασης του συγκεκριμένου κατασκοπευτικού 
λογισμικού προς  πλήθος χρηστών κινητής τηλεφωνίας στην Ελλάδα, μέσω 
παραπλανητικών  SMS.  Όσοι αποδέκτες του μηνύματος ενεργοποιούσαν τον 
απατηλό σύνδεσμο που εμπεριείχε το SMS, επέτρεπαν, στην πραγματικότητα, 
την εγκατάσταση  του κατασκοπευτικού λογισμικού  στην συσκευή τους.  

Στην ίδια ανακοίνωση η  Αρχή αναφέρει ότι έχει ενημερώσει και θα συνεχίζει να 
ενημερώνει τις εισαγγελικές αρχές για τα ευρήματα της έρευνάς της, όσο αυτή 
είναι σε εξέλιξη, στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων της που απορρέουν από τον 
Γενικό Κανονισμό (ΕΕ) 2016/679 για την Προστασία Δεδομένων.  

Επειδή οι δραστηριότητες εγκατάστασης και χρήσης λογισμικού 
παρακολούθησης σε τερματικές συσκευές κινητής τηλεφωνίας χρηστών, εν 
αγνοία τους, συνιστούν παραβίαση του Γενικού Κανονισμού Προστασίας 
Δεδομένων 2016/679  της Ευρωπαϊκής Ένωσης  

Επειδή οι δραστηριότητες εγκατάστασης και χρήσης λογισμικού 
παρακολούθησης σε τερματικές συσκευές κινητής τηλεφωνίας χρηστών, εν 
αγνοία τους, συνιστούν παραβίαση του άρθρου 4 παρ. 5 του Ν. 3471/2006, 
όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει 

Επειδή η ανακοίνωση της Αρχής Προστασίας Δεδομένων Προσωπικού 
Χαρακτήρα αποδεικνύεται με τον πλέον επίσημο τρόπο πως υπήρξε μια 
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συντονισμένη επιχείρηση συστηματικής υποκλοπής προσωπικών δεδομένων 
δεκάδων πολιτών 

Επειδή έχουν υπάρξει πρόσφατες δημοσιογραφικές αποκαλύψεις πως 
στελέχη της Intellexa που εμπορεύεται το εν λόγω λογισμικό  είχαν αναπτύξει 
τέτοια σχέση με την ΕΥΠ και το Μέγαρο Μαξίμου, ώστε διόρθωναν ακόμη και 
προσχέδια μνημονίων συνεργασίας των μυστικών υπηρεσιών της Ελλάδας με 
τις υπηρεσίες της Βόρειας Μακεδονίας 

Επειδή, ομοίως, πλήθος από δημοσιογραφικά δημοσιεύματα   έχουν 
αποκαλύψει τις διευκολύνσεις που παρείχε η Κυβέρνηση Μητσοτάκη στις 
Intellexa και Krikel για την εξαγωγή του Predator από την Ελλάδα με άδεια 
μάλιστα του υπουργείου Εξωτερικών 

Επειδή στις 21/4/2023, 41 Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσαν αίτηση προς το 
Υπουργείο Εξωτερικών προκειμένου να τους δοθεί το πόρισμα της Ένορκης 
Διοικητικής Εξέτασης του Υπουργείου αναφορικά με τον τρόπο που δόθηκαν 
οι άδειες εξαγωγών του Predator στην Intellexa και στη σχετιζόμενη με αυτή 
εταιρεία Krikel, χωρίς αυτό το αίτημα να απαντηθεί από το Υπουργείο. Ως 
γνωστόν, διατάχθηκε σχετική ΕΔΕ στο ΥΠΕΞ από τις 16 Νοέμβριου του 2022, 
επειδή από την αρμόδια Γενική Διεύθυνση για την Οικονομική Διπλωματία 
δόθηκαν άδειες εξαγωγής για προϊόντα διττής υπόστασης της εταιρείας 
Intellexa SA.   

Επειδή στις 6,7,8 Μαρτίου 2023 η τότε κυβέρνηση της Ν.Δ., με πρόσχημα την 
τραγωδία στα Τέμπη, αρνήθηκε τις επαφές με την επιτροπή LIBE του 
Ευρωκοινοβουλίου που ασχολείται με τη λειτουργία του κράτους δικαίου και δεν 
έκανε  δεκτά τα αιτήματα για συναντήσεις με τον Κυριάκο Μητσοτάκη, την 
Κατερίνα Σακελλαροπούλου αλλά και με τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου  
Ισίδωρο Ντογιάκο 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί 

1. Προτίθεται η κυβέρνηση να αναλάβει άλλες πρωτοβουλίες 
διερεύνησης της υπόθεσης παρακολούθησης πολιτών από το 
κακόβουλο λογισμικό Predator,  πέραν των ενεργειών που έχει 
αναλάβει η Δικαιοσύνη και οι Ανεξάρτητες Αρχές , με δεδομένο ότι 
η πρόσφατη αναφορά της  Αρχής Προστασίας Δεδομένων 
Προσωπικού Χαρακτήρα, καταδεικνύει ότι η χρήση του 
κακόβουλου λογισμικού έχει πολύ μεγαλύτερες διαστάσεις από 
όσα αρχικά είχαν αποκαλύψει διάφορα δημοσιεύματα; 

2. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί η κυβέρνηση  
προκειμένου να ελεγχθούν και να αποφευχθούν νέες απόπειρες 
μαζικής επιμόλυνσης κινητών τηλεφώνων πολιτών με κακόβουλο 
λογισμικό;  

3. Πότε θα δοθεί στη δημοσιότητα το πόρισμα της Ένορκης 
Διοικητικής Εξέτασης του Υπουργείου Εξωτερικών αναφορικά με 
το πως δόθηκαν οι άδειες εξαγωγών του Predator στην Intellexa 
και στη σχετιζόμενη με αυτή εταιρεία Krikel; 

 

Οι ερωτώσες/ώντες Βουλεύτριες/ευτές 



 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

Ακρίτα Έλενα 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος –Χρήστος 

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 

Ηλιόπουλος Όθων 

Μάλαμα Κυριακή 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Παππάς Νικόλαος 

Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη) 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Τζούφη Μερόπη 

 

 

 

 




